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Ministrica turizma gokspođa Pave Župan-Rusković i čelnik DAB-a gospodin Marinko Filipović sa
osobitom pažnjom su sagledali probleme turizma u Dubrovačko-neretvljanskoj županiji,
posebice u Dubrovniku. Konstatacija nalaza poznavaoca stanja u turizmu ne iznenađuje i
ukratko je moguće odrediti kao: nezadovoljavajući likvidni i dohodovni učinci usprkos
značajnom povećanju opsega poslovanja. To je bilo poznato i prije. Međutim, zajednički
stav hrvatskih čelnika je novina.

Oni su se, svjesni stanja u privredi opećnito, i turističkoj posebno, dogovorili da će nastojati
deblokirati žiro-račune dubrovačkih hotela do 15. siječnja, s jedne strane, i, s druge strane,
aktivno se uključiti u traženje rješenja iz zatečenog stanja u spomenutim hotelima. Ovo je
razumljivo za gospođu Pave Župan-Rusković kao poznatog turističkog djelatnika i ministricu
turizma iako je, koliko je meni znano, to prvi put da se tako visoki djelatnik otvoreno i
angažirano uključi u traženju rješenja. Što više, ona će, kako je priopćeno putem javnih
sredstava priopćavanja, osobno razgovarati sa direkotorima hotela. Rečeno je - pojedinačno!
Izvrsno - čestitam! Tako se traži put iz krize kakva je u Hrvatskoj.

Obrazloženje je jednostavno. Kredite je odobrila Dubrovačka banka hotelima koji nisu mogli
uslijed poznatih razloga vratiti kredite, što ih je dovelo u današnje stanje. Krediti su sukladno
"abecedi" postali nenaplativi. U tim i takvim slučajevima HNB je intervenirala bilo stečajem bilo
sanacijom banaka. Računi za tu i takvu rabotu ispostavljeni su hrvatskim poreznim
obveznicima.

Sa istim žarom i, sebi svojstevenom, odlučnošću gospodin Marinko Filipović će također, putem
institucije kojoj je na čelu, podržati napore u traženju potrebnih rješenja. DAB je relevantni
vlasnik dubrovačkih hotela temeljem provedene sanacije Dubrovačke banke. Kao ugledni
bankar i privrednik gospodin Filipović želi sačuvati i povećati tržišnu vrijednost portfelja, kojim
raspolaže; u ovom slučaju - vlasničkih udjela dubrovačkih hotela.

Iz navedenog moguće su najmanje dvije poruke.

Prva poruka mogla bi se definirati kao jasna poruka kako je potrebno rješavati probleme
u privredi - bankarskih komitenata koje su postale vlasništvo države. Ovo se odnosi na
privredne entitete iz svih a ne samo turističke djelatnosti.

Druga poruka bi bila da "abeceda" u hrvatskim uvjetima nema smisla i da su odluke koje
su na njoj temeljene zapravo kontraproduktivne. Zaključak: potrebno ih je preispitati.
Ovo je još jedan u nizu primjera koji odlučno zahtjevaju preispitaivanje što se je sve
činilo u bankarskom sistemu prethodnih desetak godina.

Zaključno želim jasno istaći da primjer gospođe Pave Župan-Rusković i gospodina Marinka
Filipovića trebaju slijediti i ostali čelnici hrvatske države. Ovo ne ohrabruje - ovo je ispravan put
iz krize.
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